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Pohjois-Pohjanmaan nuorisovaltuuston toimintakertomus vuodelta 2023  

Yleistä 

Nuorisovaltuuston toimintasäännön mukaan se tekee toiminnastaan toimintakertomuksen, jossa 

toteutettu toiminta kuvataan aluehallitukselle.  

 

Pohjois-Pohjanmaan nuorisovaltuusto (POPNuva), joka on Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen ja 

Pohjois-Pohjanmaan liiton yhteistyösopimuksen mukaan (linkki yhteistyösopimukseen tässä) yhteinen 

nuorisovaltuusto, käynnisti toimintansa 1.1.2023. Yhteistyösopimuksen mukaisesti kokousjärjestelyistä 

vastataan vuorotellen. 

 

Nuorisovaltuusto on kokoontunut vuoden 2023 aikana neljä kertaa. Kokoukset järjestettiin 27.2.2023, 

17.5.2023, 6.9.2023 ja 14.12.2023. Joulukuun kokouksen yhteydessä pidettiin ryhmäytymisilta ruokaillen 

ja keilaten. 

 

Nuorisovaltuuston puheenjohtajana on toiminut Liina Mäkelä Oulaisista, 1.varapuheenjohtajana Sami 

Kemi Siikalatvalta ja 2.varapuheenjohtajana elokuuhun 2023 saakka Sofia Rentola Sievistä ja 6.9.2023 

alkaen Jere Jämsä Nivalasta.  

 

Nuorisovaltuuston jäsenistössä on ollut jonkun verran vaihtelua johtuen siitä, että kuntien 

nuorisovaltuustoissa on kausi vaihtunut tai nuori on muuttanut pois paikkakunnalta.  

 

Aluevaltuustossa nuorisovaltuustoa edusti Liina Mäkelä ja varaedustajana Sami Kemi. 

Tulevaisuuslautakunnassa nuorisovaltuustoa edusti Adalmiina Irvankoski ja varaedustajana Sami Kemi. 

Yhdyspintalautakunnassa edustajana oli Leevi Sippola ja varaedustajana Jere Jämsä. 

Turvallisuuslautakunnassa edustajana oli Jaakko Jurvelin ja varalla Eemil Pohjola. Alueellisessa 

opiskeluhuollon yhteistyöryhmässä edustajana oli Inga Koskenniemi ja varalla Eemil Pohjola. 

 

Puheenjohtajistolla on läsnä- ja puheoikeus maakuntavaltuuston kokouksissa. Pohjois-Pohjanmaan liiton 

ilmastotyön neuvottelukunnassa nuorisovaltuuston edustajana oli Iida Hyvärinen Muhokselta.  

 

Aluehallituksen edustajana nuorisovaltuustossa on toiminut Paavo Koho ja varaedustajan Susa 

Vikeväkorva elokuun loppuun ja syyskuusta alkaen Esa Aalto. Lisäksi kokouksissa on ollut mukana 

säännöllisesti Pohteen yhteyshenkilö osallisuus- ja yhdyspintapäällikkö Marjo Riitta Tervonen ja 

sihteerinä Iida-Maria Bimberg. Pohjois-Pohjanmaan liiton yhteyshenkilönä kokouksiin on osallistunut 

strategiapäällikkö Ilpo Tapaninen ja palvelukoordinaattori Anu Saarela. 

 

Pohteen ja Pohjois-Pohjanmaan liiton edustajat ovat pitäneet tiivistä yhteyttä kuntien nuorisovaltuustojen 

vastaaviin yhteyshenkilöihin. Nuorisovaltuuston kokousten aikana nuoriso-ohjaajille on tarjottu 

mahdollisuus yhteiseen tapaamiseen, joissa aiheina on ollut muun muassa Pohjois-Pohjanmaan 

nuorisovaltuuston ja kuntien nuorisovaltuustojen välinen yhteistyö, opiskeluhuolto, Pohteen 

asiakaspalautejärjestelmä ja yhteiskehittämisalusta sekä digihyvinvointi- ja digiosallisuus. Nuoriso-

ohjaajia on pyritty kannustamaan ja valmentamaan keskustelujen ja puhujavieraiden kautta nuorten 

vaikuttamisen tukemiseen. 

 

 
  

https://pohde.fi/wp-content/uploads/2023/01/P-P-liitto-ja-Pohde-yhteistyosopimus-nuorisovaltuustosta.pdf
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Vaikuttaminen  

 

Nuorisovaltuusto on kuullut infoja ajankohtaisista ja valmistelussa oleviin asioista ja antanut palautetta 

niihin liittyen. Nuorisovaltuusto antoi lausunnon tarpeenmukaisiin sote-keskuksiin liittyen. 

Nuorisovaltuustoa on kuultu osallisuus-, vuorovaikutus- ja yhteistyöohjelma OSUVAn, Pohjois-

Pohjanmaan hyvinvointisuunnitelman ja erityisesti lasten ja nuorten hyvinvointisuunnitelman 

valmistelussa sekä Pohjois-Pohjanmaan liiton ilmastostrategian valmistelussa. Nuorisovaltuusto päätti 

14.12.2023 kokouksessaan allekirjoittaa Pohjois-Savon nuorisovaltuuston valmisteleman vetoomuksen 

“Etsivän nuorisotyön ja nuorten työpajatoiminnan leikkaukset pitää jättää toteuttamatta”. 

 

Nuorisovaltuuston puheenjohtajisto tapasi Pohjois-Pohjanmaan liiton viranhaltijajohtoa joulukuussa 2023. 

Asialistalla oli mm. maakunnan suunnittelujärjestelmä, aluekehitys ja liiton kansainvälinen toiminta sekä 

edunajamisen toimintamalli.  

 

Nuorisovaltuuston kuulumisia ja toiveita on viety säännöllisesti Pohteen ja maakuntaliiton eri toimielimiin, 

joissa nuorisovaltuustolla on edustus. 

 

Tapahtumat 

 

Nuorisovaltuusto oli mukana Oulun kaupungin järjestämässä nuorten foorumissa syyskuussa. 

Nuorisovaltuustolla oli tilaisuudessa oma esittelypiste, jossa puheenjohtajisto ja vastuuhenkilöt kysyivät 

nuorilta, mitä kautta nuoret haluaisivat kuulla nuorisovaltuuston toiminnasta ja vaikuttaa Pohjois-

Pohjanmaan nuorten asioihin.  

 

Nuorisovaltuuston edustajana puheenjohtaja Liina Mäkelä osallistui Oulun kansalaisjärjestöakatemiaan 

5.10.2023 ja veti siellä yhtä teemakahvilaa, jossa pohdittiin kuinka eri toimijat voisivat työskennellä 

paremmin yhdessä.  

 

Nuorisovaltuuston puheenjohtajisto osallistui maakuntavaltuuston kokouksiin ja maakuntapäiville. 

Pohjois-Pohjanmaan nuorisovaltuuston edustaja Leevi Sippola käytti nuorten yhdessä valmisteleman 

puheenvuoron Puolustusvoimien ja Oulun kaupungin järjestämässä kutsuvierastilaisuudessa Oulussa 

5.12. Tilaisuuteen osallistui myös Jere Jämsä ja Inga Koskenniemi.  

 

Kansainvälinen yhteistyö 

 

Pohjois-Pohjanmaan liitto oli partneri Interreg Aurora -rahoitteisessa Bridging Youth and Regional 

Development Through Dialogue -hankkeessa. Hanke mahdollisti nuorten ja kahden liiton viranhaltijan 

osallistumisen High North Dialogue 2023 konferenssiin ja Generation Barents -nuorisotapahtumaan 

Norjan Bodössä huhtikuussa. Liitto osallistui EU-ARCYD nuorisoprojektin valmisteluun yhdessä Pohjois-

Norjan ja Pohjois-Ruotsin kumppaneiden kanssa. Hanke ei saanut rahoitusta. Nuorisovaltuuston 

edustajat osallistuivat Barentsin alueneuvoston kokoukseen ja Generation Barents nuorisotapahtumaan 

lokakuussa Joensuussa. Pohjois-Pohjanmaan toiminta Barentsin alueen nuorisoneuvostossa (BRYC) on 

ollut aktiivista vuonna 2023.  

 

Pohjois-Pohjanmaan liiton kansainvälinen toiminta tarjosi mahdollisuuksia kansainväliseen yhteistyöhön. 

Nuorisovaltuuston edustajista Sofia Rentola on osallistunut High North Dialogue tapahtuman Generation 
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Barnets tapahtumaan Bodøssa 18.4-21.4.2023. Nuorisovaltuuston puheenjohtajisto osallistui Generation 

Barents tapahtumaan sekä Barentsin alueneuvoston kokoukseen Joensuussa 23.-24.10.2023. 

 

Viestintä 

Nuorisovaltuuston toiminnasta on viestitty hyvinvointialueen viestintäkanavien kautta (verkkosivut, 

Facebook, X, Instagram). Nuorisovaltuuston toiminnasta on viestitty Pohjois-Pohjanmaan 

hyvinvointialueen verkkosivustoilla ja sosiaalisen median kanavissa, sekä Pohjois-Pohjanmaan 

nuorisovaltuuston PopNuva Instagram-tilillä.  

 

Nuorisovaltuustolla on Pohteen verkkosivujen alla omat sivut, jonne on koottu nuorisovaltuuston 

esityslistat, pöytäkirjat ja toimintasääntö. Nuorisovaltuustolla on WhatsApp-ryhmä, jonka avulla on pidetty 

yhteyttä kokousten välillä muun muassa aluevaltuusto- ja lautakuntatyöskentelyyn liittyen. Kuntien 

yhteyshenkilöillä on oma WhatsApp-ryhmä, jota on hyödynnetty yhteydenpidossa nuoriso-ohjaajien 

kanssa.  

 

Puheenjohtajan kirjoittama blogi on julkaistu Pohteen verkkosivulla YK:n kansainvälisenä nuorisopäivänä 

elokuussa. Lisäksi puheenjohtajaa on haastateltu muun muassa Kalevaan ja Yleisradioon. Lisäksi 

nuorisovaltuuston jäseniä on haastateltu alueen lehtiin, muun muassa Siikajokilaaksoon, ja Selänne-

lehteen. 

 

 

 

 
 

 

 


